
Protokół Nr XII/2011 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 23 listopada 2011 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1515 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 23 listopada 2011 roku w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 18 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu        

w okresie od 18 października 2011 roku do 9 listopada 2011 roku. 

5. Informacja z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia na lata           

2007-2013. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu na Rzecz Zatrudnienia i Spójności Społecznej  

Powiatu Lęborskiego na lata 2007-2015. 

7. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Lęborskim. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Lęborskiego za rok szkolny 

2010/2011.  

9. Informacja SPS ZOZ w Lęborku o złożonych i realizowanych projektach w ramach 

Norweskiego Mechanizmu Finansowego i Europejskiego Obszaru Gospodarczego, 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Pomorskiego oraz Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu 

Gospodarki Odpadami za lata 2009-2010 dla Powiatu Lęborskiego” oraz podjęcie  

uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiących mienie Powiatu Lęborskiego na rzecz Gminy Cewice oraz 

podjęcie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX/62/2011 Rady 

Powiatu Lęborskiego z dnia 16 września 2011 roku w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za zakwaterowanie w internacie znajdującym się w budynku Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Lęborku przy Placu Piastowskim 6 oraz podjęcie 

uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

14. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych, pracowników 

samorządowych i kierowników  powiatowych jednostek organizacyjnych za 2010 rok. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



17. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

18. Zamknięcie obrad.   

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

 

Wiktor Tyburski  Starosta Lęborski wniósł o rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wicko na realizację zadania pn. 

„Opracowanie Studium Techniczno- Środowiskowego wraz z materiałami do decyzji 

o środowiskowych uwarunkowaniach dla rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 214 na 

odcinku Białogarda-Łeba, w tym obwodnicy miejscowości Białogarda, Wicko i 

Chabrowo” .  

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zaproponował rozpatrzenie w.w 

projektu uchwały w pkt 14 dzisiejszego porządku obrad. Kolejne pkt otrzymają 

odpowiednio nr 15-19. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie przyjęła porządek obrad wraz z 

zaproponowaną zmianą. 

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 

W związku z powyższym Rada w obecności 18 radnych – 16 głosami „za” przy 

2 głosach „wstrzymującym” przyjęła protokół  Nr  XI/2011 z sesji odbytej dnia 28 

listopada 2011 roku. 

 

 

 



Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac 

Zarządu Powiatu w okresie od 18 października 2011 roku do 9 listopada 

2011 roku 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.5 

Informacja z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia na 

lata  2007-2013. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż niniejsze opracowanie stanowi 

analizę działań podejmowanych przez Powiatowy Urząd Pracy w Lęborku w 2010 

roku w kontekście realizacji założeń Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia 

na lata 2007-2013. W pierwszej części opracowania scharakteryzowano w formie 

opisowej realizację poszczególnych działań w podziale na wyszczególnione w 

Programie priorytety. Druga część stanowi natomiast zestawienie wskaźników 

monitorujących rynek pracy.  

Dalej odniosła się do informacji dotyczącej liczby osób znajdujących się w 

szczególnej sytuacji na rynku pracy. Przekazała, iż na dzień 31 grudnia 2010 roku 

było to: 

- do 25 roku życia -  991 osób 



- długotrwale bezrobotnych – 2.066 osób 

- powyżej 50 roku życia – 1.064 osoby 

- bez kwalifikacji zawodowych - 911 osób 

- samotnie wychowujących co najmniej 1 dziecko do 18 roku życia – 469 osób 

- niepełnosprawni – 268 osób. 

Zapytała, w kontekście przedstawionych informacji czy stan bezrobocia w 

powiecie lęborskim ulega zmianie. Czy działania podejmowane w ramach promocji 

zatrudnienia i aktywizacji rynku pracy przyniosły zamierzone rezultaty. Poprosiła o 

informacje czy zmniejszeniu ulega stopień  bezrobocia w powiecie lęborskim czy jest 

to raczej element rosnący. 

W dalszej części wypowiedzi odniosła się do zapisów dotyczących prac 

interwencyjnych. Przekazała, iż jest to skuteczna forma aktywizacji bezrobotnych. 

Poinformowała, iż w 2010 roku zawarto z pracodawcami sektora publicznego i 

sektora prywatnego 153 umowy o zorganizowanie prac interwencyjnych. 

Zatrudnienie w ramach prac interwencyjnych podjęło 211 osób w tym: 

- 136 kobiet  

- 53 osoby do 25 roku życia 

- 69 osób powyżej 50 roku życia 

- 108 osób długotrwale bezrobotnych. 

 

  

Zauważyła, iż więcej osób ukończyło prace interwencyjne niż je rozpoczęło. 

Poprosiła o komentarz do tych informacji. Dalej zapytała jak przedstawia się stan 

prac interwencyjnych na dzień dzisiejszy.   

 

Kontynuując poprosiła o informację na temat programów skierowanych 

wyłącznie do ludzi młodych. Przekazała, iż realizowano program „Młodzi aktywni”. 

Zapytała na jakie wsparcie mogą liczyć uczniowie, którzy za kilka miesięcy zdają 

maturę. Jakie programy będą do nich skierowane. 

 



 Rada Jolanta Szajowska przekazała, iż bardzo dobrą formą aktywizacji 

bezrobotnych są jednorazowe środki na rozpoczęcie działalności gospodarczej. 

Zapytała czy ta forma wsparcia będzie realizowana również w roku następnym. 

 

 Wanda Konieczna – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku 

przekazała, iż Powiatowy program Promocji Zatrudnienia na lata 2007-2013 został 

przyjęty uchwała Rady Powiatu. Powiatowy Urząd Pracy realizuje zadania zgodnie z 

zapisami ustawy z dnia 20 kwietnia 2004 roku o promocji zatrudnienia i 

instytucjach rynku pracy. 

Dalej odniosła się do zapytania dotyczącego wielkości osób, które były objęte 

różnymi formami wsparcia. 

Przekazała, iż rok bieżący był bardzo trudny. Budżet państwa wyasygnował 

na rzecz osób bezrobotnych 3.200.000 zł. W poprzednich latach środki 

przeznaczone na pomoc osobom pozostającym bez pracy zabezpieczano na poziomie 

ok. 9 mln. zł. Poinformowała, iż Powiatowy Urząd Pracy również otrzymał mniejsze 

niż w roku poprzednim środki na aktywizację zawodową osób bezrobotnych. 

Dodała, iż o dodatkowe środki aplikowano z funduszy zewnętrznych. Realizacją 7 

projektów pozyskano 5.500.000 zł. Dodała, iż  środki otrzymano m.in. z funduszy 

Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej oraz Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki. W ramach realizowanych projektów udzielano m.in. dotacji na podjęcie 

działalności gospodarczej. Wysokość  dotacji była uzależniona od wielkości 

przeciętnego wynagrodzenia i nie mogła przekroczyć jego 6-krotności. 

Poinformowała, że w roku 2010 dotacji udzielono 240 osobom, a w 2011 roku 157 

osobom. Dodała, iż w roku 2012 zaplanowano środki na poziomie roku bieżącego. 

Działania na dofinansowanie działalności gospodarczej będą nadal 

podejmowane w ramach środków otrzymanych z algorytmu. Jednak formą wsparcia 

nie będzie już prawdopodobnie jednorazowa bezzwrotna dotacja a pożyczka na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej. 

Następnie w kwestii prac interwencyjnych wyjaśniła, iż jest to jedna z form 

aktywizacji osób bezrobotnych polegająca na zatrudnianiu przez pracodawcę osoby 

bezrobotnej w ramach umowy o pracę, która w części jest rekompensowana 

środkami pochodzącymi z Funduszu Pracy. Dodała, iż rekompensata określona była 

na poziomie 550 zł miesięcznie w roku 2010, a w roku 2011 na poziomie 350 zł. 



Odnosząc się do dysproporcji pomiędzy liczbą osób, które rozpoczęły i ukończyły 

prace interwencyjne przekazała, że dane zawarte w sprawozdaniu nakładają się 

ponieważ zostały uwzględnione osoby, które rozpoczęły prace interwencyjne w roku 

2009 a zakończyły w 2010.  

Wobec braku dalszych uwag Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.6 

Sprawozdanie z realizacji Programu na Rzecz Zatrudnienia i Spójności 

Społecznej  Powiatu Lęborskiego na lata 2007-2015. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.7 

Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Lęborskim. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Lęborskiego 

za rok szkolny 2010/2011.  

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 

  Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, że przedstawiona informacja to 

kompendium wiedzy na temat funkcjonowania oświaty w powiecie lęborskim. Dalej 

odniosła się do sformułowań zawartych w podsumowaniu. Kontynuując poprosiła o 

komentarz Starosty do orzeczenia Trybunału Konstytucyjnego wskazującego, że 

środki wydatkowane na oświatę niekonieczne muszą wynosić tyle co przekazywana 

z budżetu państwa subwencja oświatowa. Dodała, że oświata nie powinna być 

dziedziną w której liczy się każdy grosz. W kontekście orzeczenia TK przekazała, że 

za niewłaściwe uważa twierdzenie, iż środki przekazywane na oświatę powinny 

równać się otrzymanej subwencji. 

Dalej zapytała jakie środki w 2011 roku zostały przekazane na modernizację i 

unowocześnienie bazy oświatowej w powiecie lęborskim oraz jak należy rozumieć 

stwierdzenie  mówiące o racjonalizacji wydatków w kontekście nowego budżetu. 

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż uczestniczył w spotkaniu w 

placówce, która ma zostać zlikwidowana. Zapytał jaka jest podstawa do 

prowadzenia takiej polityki przez Zarząd Powiatu. Wyjaśnił, że politykę w zakresie 

funkcjonowania oświaty i innych sfer działania powiatu wytyczają uchwały Rady 

Powiatu. Ponadto poprosił o podanie podstaw do twierdzenie, że bieżące utrzymanie 

i funkcjonowanie placówek oświatowych winno zamykać się w subwencji 

oświatowej.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż zarząd Powiatu 

realizuje politykę na podstawie przyjętych uchwał przez Rade Powiatu. Przekazał, iż 

podstawą do propozycji finansowania oświaty z subwencji jest struktura dochodów 

powiatu lęborskiego. Wyjaśnił, że można tak prowadzić politykę oświatową, aby 

kwestie finansowe zamykały się w kwotach otrzymanej z budżetu państwa 

subwencji oświatowej. Przykłady innych powiatów pokazują, że jest to działanie 

możliwe do zrealizowania.  



Dalej wymienił inwestycje, które w ostatnim czasie zostały przeprowadzone w 

placówkach oświatowych mianowicie: 

- budowa Sali gimnastycznej przy SOSW w Lęborku 
- budowa orlika  
- wymiana okien w LO nr 1 
- remont i doposażenie sali w PCE  
- remont auli w ZSM-I w Lęborku 
- projekt wprowadzenia  e-dziennika w szkołach. 
 
 Dalej wyjaśnił, iż w najbliższym czasie powiat będzie realizował 

termomodernizację placówek oświatowych.  

 Na zakończenie poinformował, iż dokumentami formalnymi leżącymi u 

podstaw działania Zarządu Powiatu jest Strategia Rozwoju Powiatu Lęborskiego 

przyjęta uchwał Rady, w sposób jednoznaczny mówiąca o dostosowywaniu sieci 

szkło do aktualnych potrzeb i warunków społeczno ekonomicznych. Z informacji 

statystycznych wynika, że w najbliższych latach znacznie spadnie liczba uczniów w 

szkołach ponadgimnazjalnych. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż przedstawionej informacji nie 

ma odniesienia do złej sytuacji i aktualnych zagrożeń w sferze oświaty w powiecie 

lęborskim. Nie są podane konkretne informacje, o których wspomina Pan Starosta. 

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż radni w ostatnim czasie 

uzyskali informacje o zamiarze zlikwidowania przez powiat ZSE-H w Lęborku. 

Poinformował, iż był zdziwiony już podjętą w tej sprawie decyzją. Przekazał, iż 

Zarząd Powiatu nie powinien podejmować takich działań bez konsultacji z 

odpowiednimi organami Rady Powiatu. Dodał, iż likwidacja placówki jest decyzją o 

ogromnym znaczeniu społecznym. Wyjaśnił, iż taką decyzję należałoby podjąć w 

wyniku analizy sytuacji przez np. zespół złożony z przedstawicieli władz 

samorządowych, przedstawicieli związków zawodowych działających na terenie 

powiatu, przedstawicieli szkół i placówek oświatowych. Wówczas nie byłoby 

niesprawiedliwych ocen i zarzutów o podejmowaniu subiektywnych decyzji.  

 



Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż przedstawiony dokument 

dotyczy roku szkolnego 2010/2011 i pokazuje sytuację w oświacie w przeciągu tego 

roku. Kontynuując poinformował, iż rozmowy o konieczności zmiany sieci szkół w 

powiecie lęborskim rozpoczęto w marcu 2011 roku  na spotkaniu, w którym 

uczestniczyli dyrektorzy szkło przedstawiciele związków zawodowych, radni. Na tym 

spotkaniu uczestnicy otrzymali pełen pakiet informacji o prognozowanej sytuacji w 

oświacie w najbliższych latach oraz proponowanych rozwiązaniach, w których 

zaproponowano również łączenie szkół o podobnym profilu kształcenia, łączenie 

administracji oraz racjonalizacji zatrudnienia. Przekazał, iż innych propozycji, niż te 

zaproponowane nie zgłoszono. 

W dalszej części wypowiedzi odniósł się do spotkań zorganizowanych w ZSE-

H w Lęborku. Wyjaśnił, iż odbyły się dwa spotkania. Pierwsze z rada pedagogiczna, 

radą rodziców oraz przedstawicielami samorządu uczniowskiego. Drugi natomiast 

zostało zorganizowane przez uczniów tej szkoły. Wyraził żal do radnych, że 

uczestniczyli w spotkaniu zorganizowanym przez uczniów szkoły ochoczo 

wypowiadając się później w lokalnych mediach na temat propozycji likwidacji 

szkoły, a nie zasięgnęli informacji „u źródła”. Przekazał, iż nikt z radnych nie 

przyszedł do Starosty z prośbą o udzielenie wyjaśnień. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że dyskusja 

wykracza [poza sprawy merytoryczne. 

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż niezrozumiałe są zarzuty 

formułowane przez Starostę a dotyczące obecności radnych na spotkaniu w ZSE-H. 

Poinformował, iż radny zostali zaproszeni w związku z powyższym mieli prawo do 

uczestniczenia w spotkaniu. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż Starosta jako refleksję 

przedstawił, że ma żal do radnych tylko za zachowanie a nie za obecność na 

spotkaniu. 

 



Wobec braku dalszych głosów przeszedł do realizacji kolejnego pkt porządku 

obrad. 

 

Ad.9 

Informacja SPS ZOZ w Lęborku o złożonych i realizowanych projektach 

w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego i Europejskiego 

Obszaru Gospodarczego, Programu Operacyjnego Infrastruktura i 

Środowisko, Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Pomorskiego oraz Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. 

 

 

 Andrzej Sapiński – Dyrektor SPS ZOZ w Lęborku przedstawił prezentację 

multimedialną o złożonych i realizowanych projektach w ramach Norweskiego 

Mechanizmu Finansowego i Europejskiego Obszaru Gospodarczego, Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Pomorskiego oraz Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. 

 Prezentacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 Radny Grzegorz Palasz wyraził zadowolenie ze skutecznego działania 

SPS ZOZ w Lęborku w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych.  

Ponadto z satysfakcją skomentował realizację projektu termomodernizacji 

lęborskiego szpitala.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

 

Ad.10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z 

realizacji Planu Gospodarki Odpadami za lata 2009-2010 dla Powiatu 

Lęborskiego” oraz podjęcie  uchwały.  

 



 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przedstawił projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami za lata 

2009-2010 dla Powiatu Lęborskiego”. 

 

Jolanta Szajowska – Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa przekazała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara poinformowała, iż na stronie 65 

przedstawionego sprawozdania podano następującą informację 

„Zgodnie z obowiązującym Programem usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest dla Powiatu Lęborskiego szacunkowa ilość azbestu 

występującego na terenie powiatu lęborskiego wynosi 277 749 m2 . Aktualne 

inwentaryzacje obiektów zawierających azbest przeprowadzono w roku 2010 na 

terenie gminy Cewice i miasta Lęborka.  

Zapytała czy jest opracowany jakiś program usuwania azbestu. 

Dalej odnosząc się do zestawienia „dzikich” składowisk odpadów na terenie 

powiatu znajdującego się na stronie 22 omawianego sprawozdania zapytała jak 

szybko podejmowane są interwencje w celu likwidowania tego zjawiska oraz jakie 

konsekwencje prawo przewiduje dla tych osób, którym udowodni się składowanie 

odpadów w miejscu niedozwolonym.  

 

Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski poinformował, iż działania w zakresie 

zagospodarowania odpadów w tym również usuwania azbestu są działaniami, 

zgodnie z obowiązującymi przepisami, podejmowanymi wyłącznie przez samorząd 

gminny na podstawie opracowanych programów. Przedstawiona informacja została 

opracowana na podstawie dokumentów przekazanych przez gminy z terenu powiatu 

lęborskiego. 

 



 Rada w obecności 15 radnych – jednogłośnie  podjęła uchwałę  w sprawie 

przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami za lata 

2009-2010 dla Powiatu Lęborskiego 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących mienie Powiatu 

Lęborskiego na rzecz Gminy Cewice oraz podjęcie uchwały.  

 

Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przedstawił projektu uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

mienie Powiatu Lęborskiego na rzecz Gminy Cewice. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa  przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie  podjęła uchwałę  w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

mienie Powiatu Lęborskiego na rzecz Gminy Cewice. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 



 

 

Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 

IX/62/2011 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 16 września 2011 roku w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za zakwaterowanie w internacie 

znajdującym się w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Lęborku przy Placu Piastowskim 6 oraz podjęcie 

uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zmiany Uchwały nr IX/62/2011 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 16 

września 2011 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za zakwaterowanie w 

internacie znajdującym się w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Lęborku przy Placu Piastowskim 6. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Tadeusz Rabka – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i 

Turystyki przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie  podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany Uchwały nr IX/62/2011 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 16 

września 2011 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za zakwaterowanie 

w internacie znajdującym się w budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Lęborku przy Placu Piastowskim 6. 



Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Lęborskiego oraz 

podjęcie uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Lęborskiego 

 

Zbigniew Lewadndowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych –16 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym”  podjęła uchwałę  w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Lęborskiego 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Wicko na realizację zadania pn. „Opracowanie Studium 

Techniczno- Środowiskowego wraz z materiałami do decyzji o 

środowiskowych uwarunkowaniach dla rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 

214 na odcinku Białogarda-Łeba, w tym obwodnicy miejscowości 

Białogarda, Wicko i Chabrowo” oraz podjęcie uchwały. 



 

 

Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przedstawił projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wicko na realizację zadania pn. 

„Opracowanie Studium Techniczno- Środowiskowego wraz z materiałami do decyzji 

o środowiskowych uwarunkowaniach dla rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 214 na 

odcinku Białogarda-Łeba, w tym obwodnicy miejscowości Białogarda, Wicko i 

Chabrowo”. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa  przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radny Tomasz Tutak poinformował, iż I etap przebudowy drogi wojewódzkiej 

nr 214 przebiegał w sposób analogiczny. Wyraził zadowolenie, że działania podjęte w 

poprzedniej kadencji przyniosły zamierzone efekty.  

Dalej wyjaśnił, iż przygotowany i przedstawiony Radzie Powiatu przedmiotowy 

projekt uchwały jest wynikiem uzgodnień pomiędzy Powiatem Lęborskim, Gminą 

Miejską Łeba oraz Gminą Wicko. Przekazał, że Wójt Gminy Wicko wystąpił do 

Starosty Lęborskiego z wnioskiem o zarezerwowanie własnych środków celem 

wspólnego z Miastem Łeba sfinansowania opracowania wskazanej w projekcie 

uchwały dokumentacji. Zgodnie z zawartym porozumieniem intencyjnym Powiat 

sfinansuje 20% kosztów, zaś Gminy Wicko i Łeba po 40 %. Dodał, iż dzięki takiemu 

zaangażowaniu samorządów gminnych i samorządu powiatowego udało się w 

poprzedniej kadencji skłonić samorząd wojewódzki do wykonania I etapu 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 214. Odnosząc się do powyższego poinformował, 



iż zasadnym jest podjęcie przedstawionego projektu uchwały ponieważ  stanowi on 

uzupełnienie już podjętych  działań. 

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż przedmiotowy projekt uchwały 

został opracowany zbyt późno. Przekazał, iż przy rozpoczęciu I etapu przebudowy 

drogi wojewódzkiej nr 214 należało przystąpić do opracowania wymienionej w 

projekcie uchwały dokumentacji w celu przyspieszenia realizacji inwestycji. W 

obecnej sytuacji projekt  etap II rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 214  na odcinku 

Białogarda- Łeba ma szansę realizacji dopiero w latach 2014-2016. Ze względu na 

zwiększający się ruch samochodów , zwłaszcza w sezonie letnim, na trasie Lębork 

Łeba inwestycja ta powinna zostać jak najszybciej zrealizowana.  

Radny Krzysztof Pruszak poinformował, iż na spotkaniu z udziałem 

przedstawicieli władz samorządu województwa pomorskiego Powiat Lęborski 

uzyskał zapewnienie zapisania w budżecie województwa pomorskiego środków na 

sfinansowanie inwestycji, pod warunkiem przygotowania stosownej dokumentacji. 

Dodał, iż nie było technicznych możliwości przyspieszenia realizacji tej inwestycji.  

 

Ryszard Wenta – Wicestarosta poinformował, iż jest zaskoczony negatywna 

ocena działań Zarządu Powiatu. Wyjaśnił, iż dużym sukcesem jest ujęcie  

rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 214 na odcinku Białogarda-Łeba w zamkniętym 

już harmonogramie inwestycji województwa pomorskiego na kolejna lata. Marszałek 

Województwa Pomorskiego zapewnił, że w kolejnej perspektywie finansowej środki 

na realizację inwestycji będą zabezpieczone w budżecie samorządu.  

 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż jako radny będzie egzekwował, 

aby zapewnienie rozpoczęcia prac na w.w odcinku drogi roku było w 2014 roku 

zrealizowane.  

 

Radny Tomasz Tutak poinformował, iż dokumentacji specjalistycznej nie 

można było przygotować wcześniej, ponieważ nie było szans na zrealizowanie przez 

samorząd województwa pomorskiego tego zadania w całości. Przebudowa drogi 



wojewódzkiej nr 214 na odcinku Lębork - Łeba została podzielona na trzy etapy. 

Każdy etap prac wymaga stosownego technicznego opracowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie  podjęła uchwałę  w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Wicko na realizację zadania pn. 

„Opracowanie Studium Techniczno- Środowiskowego wraz z materiałami do 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla rozbudowy drogi 

wojewódzkiej nr 214 na odcinku Białogarda-Łeba, w tym obwodnicy 

miejscowości Białogarda, Wicko i Chabrowo” 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.15 

Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych, 

pracowników samorządowych i kierowników  powiatowych jednostek 

organizacyjnych za 2010 rok. 

 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionej informacji. 

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż większość uchybień to uchybienia 

o charakterze technicznym. W ocenie radnego nieścisłości wskazane w 

analizowanych przez Urząd Skarbowy o oświadczeniach majątkowych nie zawsze 

mają uzasadnienie prawne. Zaapelował do Przewodniczącego o interwencje w tej 

sprawie. Dodał, iż oświadczenie wypełnione w poprzednich latach według 

określonego wzoru, do których nie wniesiono zastrzeżeń, w tym roku okazały się w 

części nieprawidłowe. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż nie ma możliwości 

wpłynięcia na decyzje Urzędu skarbowego. Większość nieścisłości wskazanych w 



analizowanych oświadczeniach majątkowych dotyczy drobnych spraw, które nie 

powodowały konieczności wszczynania postępowania z urzędu. 

 

 

Ad.16 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przytoczyła następujące pismo: 

Szanowna Pani Radna 

Jesteśmy rodzicami niepełnosprawnych dzieci uczęszczających do ośrodka 

rehabilitacyjno-edukacyjno-wychowawczego w Mostach. Jest to jedyny ośrodek tego 

typu w powiecie lęborskim. Ostatnio podobny ośrodek powstaje również w Słupsku. 

Jest to młoda jednostka stworzona z myślą o dzieciach z niepełnosprawnością 

sprzężoną czyli ruchową, umysłową i rozwojową. Spełniły się nasze marzenia o 

edukacji i rehabilitacji w najlepszym tego słowa znaczeniu tj szkoła jasna, 

przestronna, wesoła w otoczeniu zieleni. Doskonale wykwalifikowana i życzliwa 

kadra, dyrekcja otwarta na potrzeby dzieci i uwagi rodziców, współpracująca z 

rodzicami. Biorąc pod uwagę predyspozycje potrzeby i stan rozwoju  i stopień 

niepełnosprawności w pełni świadomi wybraliśmy ten ośrodek dla naszych dzieci. 

Nie są to rzeczy czy zwierzęta, które można trzymać w domu. Maja konstytucyjna 

prawo do nauki a ustawa o systemie oświaty gwarantuje, iż każde dziecko z 

niepełnosprawnością ma prawo do pobierania nauki we wszystkich typach szkół. 

Zgodnie z indywidualnymi predyspozycjami i potrzebami rozwojowymi oraz 

edukacyjnymi. Jako rodzice chcemy aby nasze dzieci rozwijały się , kształciły i  

rehabilitowały się w tym właśnie ośrodku.  Jesteśmy dumni, że w naszym mieści i w 

naszym powiecie powstał taki ośrodek. Powinno to być chlubą naszego powiatu, iż 

rozwijamy się w kierunku wspomagania dzieci niepełnosprawnych. Niestety od 

jakiegoś czasu trwa nagonka na ośrodek. Obecnie przezywamy eskalację kontroli. 

Jesteśmy zaniepokojeni takimi działaniami. Liczne kontrole destabilizują pracę z 

dziećmi i prace ośrodka. Ponadto pragniemy podkreślić, iż nie widzimy celowości 

takich działań. Nie znajdujemy uzasadnienia do konieczności przeprowadzania tak 

licznych kontroli. Jest to dla nas niepokojące i niezrozumiale zachowanie władz. 

Pragniemy wskazać fakt przekroczenia przez Starostę Lęborskiego swoich 



kompetencji poprzez kontrolowanie ośrodka w zakresie innym niż kontrolowanie 

rozliczania dotacji. Jak wynika ze statutu ośrodka organem nadzorczym nad 

ośrodkiem jest Zarząd Fundacji, a w zakresie pedagogicznym Kuratorium Oświaty.  

Pytamy więc na jakiej podstawie, co ma na celu, komu przeszkadzają dzieci 

niepełnosprawne oraz nowoczesne, zgodne ze standardami europejskimi formy ich 

kształcenia. Chcielibyśmy wsparcia w tak wspaniałym przedsięwzięciu, a jeżeli nie 

to prosimy aby nam pozwolono realizować tak szczytny cel. 

      Z poważaniem rodzice 

W kontekście przedstawionego pisma zapytała w oparciu o jakie przepisy Pan 

Starosta zlecił przeprowadzenie w ośrodku kontroli. Czy nie jest to przekroczenie 

kompetencji. Zaznaczyła, iż z uzyskanych od rodziców informacji wynika, że 

kontrole są przeprowadzane na „zlecenie” Starosty.  

 

Następnie poinformowała, iż plan pracy Rady Powiatu zakładał analizę 

sprawozdania finansowego z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2011 roku 

we wrześnie br.  Zapytała dlaczego sprawozdanie nie zostało przedstawione na sesji. 

Jak stanowi prawo w tej mierze.  I dlaczego radni nie zostali zapoznani z oceną RIO 

do przedmiotowego sprawozdania i komentarzem Starosty do przebiegu wykonania 

budżetu. Poprosiła o wyjaśnienie dlaczego sprawozdanie pomimo tego, iż zostało 

ujęte w planie pracy Rady nie zostało przedstawione i poddane dyskusji na sesji. 

 

Kolejna interkalacja dotyczyła stanu informacji umieszczonych na BIP-e. 

Przekazała, iż brakuje tam protokołów z sesji Rady Powiatu oraz  z posiedzeń 

Zarządu Powiatu. Zapytała kiedy Biuletyn Informacji Publicznej będzie działał tak 

jak działać powinien.  

 

Następnie przekazała, iż w Biurze Rady Powiatu złożyła prośbę o 

udostępnienie informacji związanej ze skargą nauczyciela szkoły Liceum 

Ekonomiczno – Handlowego w Lęborku. Odpowiedz została udzielona w sposób 

następujący: 



Informuję, iż jest to dokument prywatny, który nie stanowi informacji 

publicznej więc nie podlega udostępnieniu w oparciu o przepisy o udostępnianiu 

informacji publicznej. 

Porosiła o ustosunkowanie się do przedstawionej odpowiedzi w sposób 

prawny. 

Przypomniała, sytuacje, w której Starosta Lęborski pod obrady Rady Powiatu 

przekazał sprawę skierowaną bezpośrednio do Niego. Natomiast  przypadku skargi 

nauczyciela sprawę uznano za prywatną.  Poprosiła o pisemny prawny komentarz w 

tej sprawie.  

 

W dalszej części wypowiedzi przekazała, iż w szkołach funkcjonują już           

e-dzienniki. Środki na ich funkcjonowanie przekazywane były z budżetu placówki. 

Nadmieniała, iż administrator e-dziennika w Liceum Ekonomiczno – Handlowym 

otrzymywał kwotę ok. 150 zł miesięcznie. Przekazała, iż Zarząd Powiatu przychylił 

się do wniosku Dyrektora jednej z placówek o zmianę przeznaczenia przyznanych 

na zatrudnienie administratora sieci danych komputerowych  na zwiększenie 

dodatku funkcyjnego dla Dyrektora tej placówki w związku z zamiarem kontynuacji 

pełnienie funkcji administratora. Z protokołu posiedzenia Zarządu wynika, że szkole 

przyznano dodatkowe  środki w wysokości ok. 1500 zł na 3 msc.  W roku 2012 

środki zostaną zabezpieczona na poziome 3.650 zł. W związku z powyższym 

wysokość dodatku funkcyjnego wynosi ok. 500 zł miesięcznie. Dodała, iż obowiązki 

w tym konkretnym przypadku i tak pełni dotychczasowy administrator. 

Odnosząc się do powyższego zapytała o różnice w wysokości przyznanych 

środków na administrowanie siecią danych komputerowych i dlaczego podwyższono 

wysokość dodatku w dobie trwającego kryzysu gospodarczego.  

W dalszej części wypowiedzi wniosła interpelację dotyczącą decyzji zmiany 

arkusza organizacyjnego ZSE-H w roku szkolnym 2010\2011, celowego i 

niewłaściwego wydatkowania środków publicznych i narażenia budżetu szkoły na 

zarzut drogiej placówki, a co za tym idzie niezgodnej z prawem decyzji finansowej. 

Zapytała dlaczego, mimo zatwierdzonego już arkusza na w\w rok szkolny w 

ZSE-H [maj], Starosta Lęborski nakazał  w trakcie trwania roku szkolnego[wrzesień] 

sporządzenie aneksu do arkusza organizacyjnego przekształcając  1/2 etatu 



wicedyrektora na cały etat. Zaznaczyła, iż Starosta posiadał wiedzę, że szkoła 

boryka się z problemami finansowymi, a Dyrektor placówki poszukując 

oszczędności ogranicza etaty innym pracownikom. Poprosiła o informacje skąd  

Zarząd Powiatu wziął na to środki na takie zmiany. Ponadto zapytała  w oparciu o 

jakie przepisy prawne w szkole, liczącej osiem oddziałów, utworzone zostało 

stanowisko wicedyrektora. Poinformowała , że zlikwidowanie etatu kierownika 

praktyk poskutkowało rozdzieleniem jego obowiązków pomiędzy sekretarza szkoły a 

nauczycieli kontrolujących praktyki (tylko 4 oddziały). Podkreśliła, iż  egzaminy 

zawodowe obsługiwał  społecznie  dotychczasowy kierownik praktyk. Podkreśliła, że  

argument  o przejęciu  obowiązków przez wicedyrektor mija się  z  prawdą. Zapytała 

dlaczego takimi decyzjami ingeruje się w politykę kadrową jednostki. 

Dalej poinformowała, iż podobna sytuacja ma miejsce w bieżącym roku 

szkolnym, tyle tylko, że oddziałów w ZSE-H już jest tylko siedem. Stosowne te 

kwestie jednoznacznie reguluje rozporządzenie ministra oświaty.  Zapytała na jakiej 

podstawie prawnej Dyrektor szkoły występuje o etat wicedyrektora w tej sytuacji ,a 

Zarząd, albo p. Starosta jednoosobowo podejmuje decyzje skutkujące 

wydatkowaniem publicznych pieniędzy.  Poprosiła o podanie informacji dotyczącej 

ilości wicedyrektorów i ilości oddziałów w pozostałych placówkach oświatowych. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec złożenia przez radną kilku 

interpelacji i zapytań poprosił o przedstawienie ich w formie pisemnej. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara wyraziła zgodę. 

 

Ad.17 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że odpowiedzi zostaną 

udzielone po otrzymaniu interpelacji zgłoszonych przez radna Teresę 

Ossowską Szarą. 

 

 



Ad.18 

Wnioski i oświadczenia radnych.      

 

Radna Teresa Ossowska Szara wobec faktu zarzucanie przez Pana Starostę 

na spotkaniu zorganizowanym przez młodzież w ZSE-H w Lęborku  manipulacji i 

posługiwania się przez radną kłamstwami oświadczyła, że na w.w spotkaniu 

przedstawiła stanowisko w sprawie zamiaru likwidacji „ekonomika” oraz dane 

znajdujące się w dokumencie Informacja o stanie oświaty i realizacji zadań 

oświatowych w roku 2010 (str 49 i 50).  

Poinformowała, iż przytoczenie liczb zawartych w dokumencie miało na celu 

udowodnienie, że szkoła, którą reprezentuje nie jest szkołą najdroższą. Dodała, iż 

najwyższa dopłatę w 2010 roku uzyskała inna placówka oświatowa. 

Oświadczyła, że dane przedstawione na spotkaniu udowadniały, że ekonomik 

nie jest szkołą najgorszą bo najdroższą. Ponadto za  tą sytuację finansową placówki 

odpowiedzialna jest również zła polityka prowadzona przez Pana Starostę. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski złożył oświadczenie dotyczące informacji 

przekazywanych na spotkaniu zorganizowanym w Zespole Szkół Ekonomiczno-

Handlowych w Lęborku. Poinformował, iż dane odnosiły się do wartości kształcenia 

jednego ucznia w 2011 roku i uzasadniały propozycję przyjęcia projektu uchwały o 

połączeniu Zespołu Szkół  Ekonomiczno-Handlowych  z Zespołem Szkół Gospodarki 

Żywnościowej i Agrobiznesu w Lęborku. Dodał, iż dane te wynikały z prognozy 

kosztów oraz liczebności oddziałów w poszczególnych szkołach powiatu lęborskiego 

na kolejne lata.  

Poinformował, iż na podstawie danych statystycznych dotyczących 

możliwości naboru w 2012 roku i kolejnych latach na w.w spotkaniu przedstawił 

informację na temat wartości kształcenia ucznia i ilości oddziałów w najbliższych 

latach. Kontrargument radnej Teresy Ossowskiej Szarej użyty na tym spotkaniu 

dotyczył danych z roku 2010, czyli informacji już nieaktualnych. W związku z tym 

uznał tą wypowiedz radnej za manipulację. Ponadto podając kwoty, które powiat 

dołożył do funkcjonowania poszczególnych placówek ponad zaplanowaną subwencję 

wyjaśnił, iż dotyczyły one kwot per capita czyli tyle ile dokładano na jednego ucznia.  



 

Radny Edmund Głombiewski zaapelował, aby przy podejmowaniu decyzji o 

ewentualnym przenoszeniu szkoły wziąć pod uwagę również inne aspekty, 

niekoniecznie finansowe. Wyjaśnił, że szkoła to nie tylko mury i infrastruktura 

placówki. Szkoła to przede wszystkim społeczność uczniowska często bardzo mocno 

zżyta ze sobą i posiadająca określone tradycje. Nie można młodzieży potraktować 

jak przedmioty, a na szkołę patrzeć jak na przedsiębiorstwo. Odnosząc się do 

powyższego zaznaczył, że  decyzję o zmianie lokalizacji ZSE-H należy rozpatrywać w 

szerszym aspekcie, niekoniecznie ekonomicznym. 
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Zamknięcie obrad.   

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął XII sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Gromadzka 

 

 


